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Protokół nr 43/2021 
 

z XLIII sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego odbytej w dniu 27 października 
2021 roku o godz. 14:00 w sali narad Urzędu Miasta Gorzowa Wielkopolskiego przy 
ul.Sikorskiego 3-4, zakończono o godz. 16:38 tego samego dnia. 
 
Sesję zwołano zarządzeniem Przewodniczącego Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
O terminie, miejscu i tematyce sesji powiadomiono radnych Rady Miasta poprzez doręczenie 
im zawiadomień. 
 
Na ogólną liczbę 25 radnych w posiedzeniu wzięło udział 23 – zgodnie z listą obecności 
stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Rani nieobecni: 
1. Robert Anacki 
2. Robert Surowiec 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 
Prezydent Miasta, Z-cy Prezydenta Miasta, pracownicy Urzędu Miasta i zaproszeni gości, 
zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Wolne wnioski i informacje oraz oświadczenia klubowe. 
4. Informacja o udzielonych ulgach w ramach Programu oddłużeniowego dla osób 

korzystających z lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego w I półroczu 2021 r. 

5. Informacja w sprawie potrzeb Sądu Rejonowego w zakresie wykonywania prac przez 
skazanych oraz o podmiotach, w których jest wykonywana kara ograniczenia wolności 
oraz praca społecznie użyteczna. 

6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gorzowie Wielkopolskim. 
7. Druk nr 790 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie dotacji udzielanych 

niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania przedszkolnego, szkołom 
i placówkom oświatowym prowadzonym przez osoby fizyczne i prawne niebędące 
jednostkami samorządu terytorialnego. 

8. Druk nr 796 – podjęcie uchwały w sprawie Kluczowych Dyscyplin Sportu na terenie Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego w 2022 roku. 

9. Druk nr 786 – podjęcie uchwały w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Miejskiego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii pod nazwą Miejskiego Programu Przeciwdziałania Uzależnieniom na rok 
2022. 

10. Druk nr 788 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego z organizacjami pozarządowymi na rok 2022. 

11. Druk nr 789 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin 
pracy aptek ogólnodostępnych na terenie miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

12. Druk nr 787 – podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości kwoty stanowiącej 
podstawę do ustalenia wysokości dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej w 
Gorzowie Wielkopolskim w 2022 roku. 

13. Druk nr 800 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 

14. Druk nr 801 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 
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15. Druk nr 802 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 

16. Druk nr 803 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2021-2047. 

17. Druk nr 794 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2022 w celu 
realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Rozbudowa skateparku w parku Kopernika”. 

18. Druk nr 795 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2022 w celu 
realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Instalacja drzew solarnych zasilających napis I <3 
Gorzów” 

19. Druk nr 797 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2022 w celu 
realizacji zadania inwestycyjnego pn. „TUPTUŚ – Przebudowa chodników na terenie 
miasta Gorzowa Wlkp.” 

20. Druk nr 798 - podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2022 w celu 
realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Renowacja fontanny na Starym Rynku”. 

21. Druk nr 799 – podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty 
adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w wyniku jej podziału. 

22. Druk nr 791 – podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat na 2022 rok za 
usuwanie i przechowywanie pojazdów na parkingu strzeżonym oraz kosztów powstałych 
w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu. 

23. Druk nr 804 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie: zatwierdzenia wniosku 
Prezydenta Miasta Gorzowa Wielkopolskiego o udzielenie wsparcia ze środków 
Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w 
Spółce Gorzowskie Towarzystwo Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. 

24. Druk nr 792 – podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku Nadleśniczego 
Nadleśnictwa Kłodawa o uznanie lasów za lasy ochronne. 

25. Druk nr 793 - podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego w rejonie ulic: Wał 
Okrężny, Grobla i Zielona. 

26. Druk nr 805 – podjęcie uchwały w sprawie przyznania Odznaki Honorowej Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 

27. Informacja o stanie realizacji inwestycji miejskich na dzień 30.09.2021 roku. 
28. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych. 
29. Informacja o stanie realizacji uchwał. 
30. Przyjęcie protokołu z: XLII sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
31. Sprawy różne, wolne wnioski. 
32. Zakończenie obrad. 
 
Ad.1 Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Przewodniczący Rady Miasta – Jan Kaczanowski otworzył sesję i przewodniczył jej obradom. 
Po powitaniu stwierdził wymagane quorum do obradowania i podejmowania prawomocnych 
uchwał. 
 
Ad.2 Zatwierdzenie porządku obrad. 
 
Jan Kaczanowski – Panie i Panowie Radni otrzymali porządek obrad wraz z zaproszeniem. 
Pragnę poinformować, że Prezydent Miasta zwrócił się z wnioskiem o poszerzenie porządku 
obrad o projekt uchwały na druku nr 806 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości oraz o projekt uchwały na druku nr 807 w sprawie zaciągnięcia zobowiązania 
na rok 2022 w celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Budowa toalety przy 
ul.Ogińskiego/Maczka” W związku z brakiem uwag do zaproponowanego poszerzenia 
porządku obrad przechodzimy do głosowania. 
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Głosowano w sprawie: 
Poszerzenia porządku obrad o druk nr 806.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr 
Paluch, Sebastian Pieńkowski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria 
Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, 
Radosław Wróblewski  
PRZECIW (1) 
Tomasz Rafalski  
NIEOBECNI (4) 
Robert Anacki, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Robert Surowiec  
 
Głosowano w sprawie: 
Poszerzenie porządku obrad o druk nr 807. 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr 
Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek 
Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna 
Wojciechowska, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (4) 
Robert Anacki, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Robert Surowiec  
 
Jan Kaczanowski – proponuję w pkt. 17 rozpatrzyć projekt uchwały na druku nr 806 w sprawie 
określenia stawek podatku od nieruchomości, a w pkt. 18 projekt uchwały na druku nr 807 w 
sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2022 w celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. 
„Budowa toalety przy ul. Ogińskiego/Maczka” Pozostałe punkty porządku obrad zmienią 
kolejność. W związku z brakiem uwag do zaproponowanego porządku obrad przechodzimy 
do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Zatwierdzenie porządku obrad ze zmianami.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr 
Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek 
Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna 
Wojciechowska, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (4) 
Robert Anacki, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Robert Surowiec  
 
Ad.3 Wolne wnioski i informacje oraz oświadczenia klubowe. 
 
Jan Kaczanowski – mam taką przyjemną informację, że na dzisiejszej sesji obecni są 
przedstawiciele grupy uczestników projektu Bieszczady, który został sfinansowany ze środków 
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Urzędu Miasta, p. Dorota Sikorska- Wiceprezes Fundacji Dogonić Marzenia, p. Wiesław 
Jaszczak oraz p. Artur Szczepański. Sześcioosobowa grupa osób zmagających się z 
uzależnieniami i bezdomnością zdobywała Bieszczadzkie szczyty. Wśród nich był również 
obecny na dzisiejszej sesji p. Wiesław. W związku z tym Państwo prosili o zabranie głosu. 
Serdecznie zapraszam. 
Dorota Sikorska – Wiceprezes Fundacji Dogonić Marzenia - Catch The Dreams – pierwszy raz 
mam zaszczyt mówić do takiego grona także trochę jestem zestresowana. Nazywam się 
Dorota Sikorska, jestem Wiceprezesem Fundacji Dogonić Marzenia Catch The Dreams. 
Zajmujemy się między innymi pomaganiem osobom, które są w miejscu bardzo głębokiego, 
najgłębszego wykluczenia, czyli osobom bezdomnym, uzależnionym, z głębokimi 
niepełnosprawnościami. W niedzielę wróciliśmy z realizowanego niedawno projektu 
Bieszczady. Projektu, który miał za zadanie, jakby to powiedzieć, poszerzyć horyzonty naszym 
podopiecznym i te horyzonty rzeczywiście zostały poszerzone. Zdobyliśmy najwyższy szczyt 
Tarnicę, byliśmy na Połoninie Caryńskiej i w paru jeszcze innych przepięknych miejscach, 
z których słyną Bieszczady. Trzech naszych uczestników było pierwszy raz w górach, 
zrealizowało marzenia, tak jak nasza fundacja mówi, doganiamy marzenia, więc dogoniliśmy 
i marzenia naszych chłopaków. Prowadzimy mieszkania chronione, jak pewnie Państwu jest 
wiadomo, takie, które przygotowują osobę z głębokiego wykluczenia do takiego normalnego 
życia. Realizujemy coś takiego co się nazywa projekt ''Pomoc przez pasję''. Dostaliśmy 
nagrodę Wojewody kiedyś za Społecznika Roku w 2019 roku i w ramach tych działań właśnie 
ten projekt. Chcieliśmy bardzo podziękować, Prezydentowi i Radzie za to, że dzięki 
współpracy z Urzędem Miasta z Miastem Gorzów udało się ten projekt zrealizować w tak 
niesamowity sposób. 
Radosław Wróblewski – 13 października tego roku w Warszawie odbyła się konferencja 
samorządów Polskich pod egidą Związku Miast Polskich, Unii Metropolii Polskich, Związku 
Powiatów Polskich, Stowarzyszenia OkSamorząd, Ogólnopolska Koalicja Samorządowa, 
Fundacji Rozwoju Demokracji Lokalnej, Stowarzyszenia Tak! Samorządy dla Polski, 
Stowarzyszenia Łączy Nas Samorząd, Stowarzyszenia Wielkopolska Kierunek Europa, Dolny 
Śląsk Wspólna Sprawa, Ruch Wspólna Polska. W trakcie tejże konferencji wystosowano do 
władz Rzeczypospolitej Polskiej apel środowiska samorządowego w obronie społeczności 
lokalnych i regionalnych. Dlatego też pozwolę sobie ze względu na ważność tego wydarzenia 
i ważność też przekazu treści tego apelu odczytać go – załącznik nr 3 do protokołu. Ten apel 
został przekazany władzom Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej. Natomiast my jako Klub 
Radnych Koalicja Obywatelska również uznaliśmy, że podpiszemy się pod tym apelem. 
W trakcie właśnie wręczania tego apelu władzom Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej również 
obecni tam samorządowcy mieli możliwość składania takich podpisów. Zwracam się w imieniu 
Klubu Radnych Koalicja Obywatelska do Państwa, Radnych o to żebyście przyłączyli się i 
żebyście również podpisali ten apel jeżeli uznacie, że warto w tym momencie bronić polskiego 
samorządu. 
Alicja Burdzińska – moje zapytanie wynikło w trakcie przebiegu Komisji Sportu, Kultury 
i Marketingu. Wnioskowałam o to, aby napis, który widać z Placu Katedralnego- „Dobrze, że 
jesteś”- umieszczony na obskurnym budynku, został dowartościowany przez to, aby miasto 
wzięło odpowiedzialność również za ten budynek i wsparło być może właścicieli o ile jest taka 
możliwość, a właściciele nie mają pieniędzy ewentualnie na remont swojego budynku, 
ponieważ jest to antyreklama. Dalsza moja myśl wynikająca z tego stwierdzenia. Usłyszałam, 
że za stan naszych niektórych domostw, bloków, zabytkowych budynków odpowiada ponoć 
Powiatowy Inspektor do Spraw Budownictwa. Chciałabym dopytać czy jest to prawda? Proszę, 
aby osoba odpowiedzialna przedstawiła nam zabiegi jakie poczyniło miasto do Inspektora czy 
nie mija się to z prawdą, że to on ponosi winę za stan niektórych, m. in. też zabytkowych, 
budowli w naszym mieście. 
Jan Kaczanowski – mam propozycję w kontekście głosu Radnej, że jeśli ktoś byłby w stanie 
odpowiedzieć dzisiaj to bardzo proszę, a jeśli nie to odpowiedzieć na piśmie. Tak sobie to 
wyobrażam. Ale prawdopodobnie prezydent Jacek Wójcicki i prezydent Iwona Olek. Mam 
informację, że ktoś będzie odpowiadał. Czy w tym punkcie porządku obrad ktoś z Państwa 
jeszcze chciał zabrać głos? Nie widzę zgłaszających się. Przy okazji przypomnę Radnym coś 
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co jest dla nas wewnętrznie bardzo istotne i bardzo ważne, dlatego, że w trakcie obradowania, 
procedowania sesji niejednokrotnie są zgłoszenia, że ktoś za często zabiera głos, że 
przedłużane są niepotrzebnie dyskusje itd. Dlatego też zacytuję Radnym paragrafy ze statutu 
miasta, który przyjmowaliśmy. Jestem ogromnym zwolennikiem przestrzegania prawa, 
w związku z tym powinniśmy szanować to co przyjmujemy i dlatego też cytuję ze statutu- §12 
ustęp 4: „W dyskusji Radny może zabrać głos dwukrotnie według kolejności zgłoszeń. Kolejne 
zabranie głosu w tym samym punkcie porządku obrad możliwe jest po wyczerpaniu zgłoszeń 
w dyskusji.”. Przypominam, że są określone zapisy, Przewodniczący obrad czy 
Przewodniczący Rady może zabierać głos tak jak i Prezydent w każdej chwili. §13: 
„Przedmiotem wystąpień na sesji mogą być tylko sprawy objęte porządkiem obrad.”, czyli 
w danym punkcie. Zdarzają się nieraz takie sytuacje, że procedujemy jakiś punkt 
merytoryczny, a zdarzają się sytuacje, że Radni czasami odbiegają od danego punktu 
i poruszają inne sprawy. Od tego jest punkt 3 i od tego jest punkt sprawy różne 
i proponowałbym żebyśmy się tego absolutnie tutaj trzymali i wzajemnie szanowali. 
Poproszony zostałem również przez jednego z Radnych, o dane, jak wygląda sytuacja 
w związku z ogromnym zagrożeniem w sprawie epidemii. Niestety ten wzrost idzie 
niesamowicie w górę. Przy okazji informuję, że w mieście Gorzowie na dzień dzisiejszy 
zaszczepionych pierwszą dawką jest 57,1%, w pełni zaszczepionych w mieście Gorzowie jest 
55,1%. W tym rankingu zdrowotnym, jeśli to można tak określić, ogólnopolskim w tym 
względzie zajmujemy 220 miejsce. Przekazując te informacje zwracam się z gorącym apelem, 
że innej drogi absolutnie nie ma jak tylko i wyłącznie szczepienie i jeśli ktoś tego nie uczynił 
po prostu to róbmy. 
Radosław Wróblewski – ponieważ tutaj też jest możliwość zasięgania informacji chciałbym 
dopytać o kwestie dotyczącą stanu realizacji programu in vitro w Gorzowie. Na jakim etapie 
jesteśmy? Czy są już jakieś konkretne informacje dotyczące chociażby zgłoszeń mieszkańców 
Gorzowa do tego programu? Drugą kwestią, o którą chcę zapytać to jest kwestia dotycząca 
co się dzieje z polityką parkingową? Wiemy, że nadzór prawny Wojewody politykę parkingową 
w tym momencie uchylił. Miasto miało poczynić kroki odwoławcze w sądzie i na jakim etapie 
jesteśmy z tym tematem? 
Małgorzata Domagała – Zastępca Prezydenta Miasta – na chwilę obecną do programu 
wpłynęło 17 zgłoszeń. Pięć par otrzymało pozytywną kwalifikację medyczną i decyzję, że 
uczestniczą w programie. Jedna para otrzymała pozytywną kwalifikację medyczną i wniosek 
został przesłany, aby otrzymać już decyzję o uczestnictwie, pięć par czeka na wizytę 
kwalifikacyjną w klinice. Z sześciu par dwie pary nie otrzymały kwalifikacji medycznej, trzy pary 
nie zgłosiły się na umówioną wizytę, a jedna para nie została zakwalifikowana ze względu na 
to, że nie jest mieszkańcem miasta Gorzowa. 
Alicja Burdzińska – jednak z powrotem poprosiłam o ad vocem. Na komisji otrzymałam 
obietnicę, zadałam właściwie takie samo pytanie, że dzisiaj na sesji wszyscy Radni zostaną 
poinformowani na temat współpracy miasta z Powiatowym Inspektorem Budowlanym. Proszę 
ewentualnie odpowiedzieć na moje pytanie. 
Jan Kaczanowski – proszę o cierpliwość. Już zapowiadałem, że w tym punkcie będzie 
odpowiadał prezydent Jacek Wójcicki, który się zgłosił. Proszę bardzo Panie Prezydencie. 
Jacek Wójcicki – Prezydent Miasta – Zarówno w tym temacie jak i o polityce parkingowej zaraz 
odpowie prezydent Szymankiewicz tylko wróci do nas. 
Jan Kaczanowski – poczekamy na prezydenta Szymankiewicza. Już idzie, z daleka go widzę. 
Prezydencie Szymankiewicz zgłosił się Pan do odpowiadania na pytania, w związku z tym 
bardzo serdecznie proszę odpowiadać na zadane pytanie. 
Jacek Szymankiewicz – Zastępca Prezydenta Miasta – bardzo dziękuję, że się zgłosiłem do 
odpowiedzi, oczekiwałem tego. Bardzo proszę o przypomnienie pytań, bo mi uciekło. 
Alicja Burdzińska – mam następujące pytanie. Prosiłam na komisji, aby zapoznać Radnych 
z tematem współpracy miasta oraz Powiatowego Inspektora Budowlanego w dziedzinie 
renowacji i utrzymania m. in. budynków zabytkowych oraz innej substancji w naszym mieście 
ponieważ dotarła do mnie informacja, że zły stan niektórej substancji miejskiej jest 
spowodowany złą współpracą czy niechęcią pracy Inspektora Powiatowego ds. budownictwa. 
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Jacek Szymankiewicz – mam odwrotne wrażenia. To znaczy wiem, że ta współpraca układa 
się bardzo dobrze. W prawdzie Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego jest administracją 
rządową zespoloną, natomiast jest odrębnym od Prezydenta Miasta i od Rady Miasta 
organem. Natomiast ta współpraca układa się bardzo dobrze. To co może budzić pewne 
wątpliwości rozumiem, to kwestia tego, że z tego co pamiętam Inspektor Nadzoru 
Budowlanego ma chyba dwa etaty, w związku z tym ma ograniczone możliwości wykonywania, 
jakby pilnowania każdego odrębnego budynku. Natomiast uspokoję Panią Radną, że 
w odniesieniu do Pani pytania akurat tym Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego się nie 
zajmuje. Obiektami zabytkowymi zajmuje się Wojewódzki Konserwator Zabytków oraz Miejski 
Konserwator Zabytków. To jeśli chodzi o obiekty zabytkowe. Jeśli chodzi o inną substancję to 
wiem, że takie interwencje w odniesieniu do obiektów są regularnie przez Powiatowego 
Inspektora Nadzoru Budowlanego podejmowane. Oczywiście jest to typowy proces 
administracyjny w sytuacji kiedy Inspektor Nadzoru Budowlanego nakłada określone 
obowiązki na właścicieli nieruchomości w drodze decyzji. Właścicielom służy prawo wniesienia 
odwołania do Wojewódzkiego Inspektora Nadzoru Budowlanego i w konsekwencji do Sądu 
Administracyjnego. Także tak to wygląda jeśli chodzi o procedurę. Wiem, że nie mieliśmy do 
tej pory żadnych zastrzeżeń do sprawności działania Powiatowego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego. 
Jan Kaczanowski – Radna Burdzińska przypominam, bo Pani powtarzała pytanie, że to jest 
drugie w tym temacie wystąpienie. 
Alicja Burdzińska – Panie Prezydencie, a konkretnie jeżeli chodzi o budynek vis-a-vis katedry 
tam gdzie umieszczony jest napis ''Gorzów dobrze, że jesteś!''. Czy miasto ma jakiś plan, żeby 
poprawić wizerunek tego miejsca? 
Jacek Szymankiewicz – przypomnę, że budynek „Kokosa”, bo o tym mówimy jest to budynek 
prywatny. On jest w całości własnością prywatną, w związku z tym miasto nie zarządza tym 
budynkiem i nie ma wpływu na to jak ten budynek wygląda. Jednocześnie przypomnę, że 
w świetle prawa budowlanego nie można nikogo zmusić do inwestowania jeżeli on nie ma 
takiej potrzeby. 
Tomasz Rafalski – mam pytanie do Prezydenta, a mianowicie jak wygląda pozyskiwanie 
funduszy z Polskiego Ładu? Czy już coś wiemy w tej kwestii? Jeśli tak to co, w jakim celu i jaka 
to jest kwota? A drugie, to takie moje osobiste gratulacje, bo zauważyliśmy, że wziął Pan udział 
w konferencji Stowarzyszenia Prezydentów Polskich Miast ''Praca, Rozwój, 
Odpowiedzialności'' i uważam, że to jest krok w bardzo dobrym kierunku. 
Jacek Wójcicki – tak, mamy bardzo dobre informacje dla miasta. Otóż w ramach Polskiego 
Ładu otrzymaliśmy dwa dofinansowania, duże dofinansowania to jest kwota 28.900 tys. zł przy 
wkładzie 5.000.100 zł, czyli 15% wkładu własnego do budowy poradni psychologiczno-
pedagogicznej, Centrum Doradztwa Zawodowego i internatu przy Centrum Edukacji 
Zawodowej na ulicy Warszawskiej, czyli budynek byłego szpitala zakaźnego, dzięki tym 
pieniądzom odzyska blask. Tak naprawdę zostanie gruntownie przebudowany, również 
właśnie z internatem dla 83 uczniów co też jest dla nas bardzo ważne, ponieważ 60% uczniów 
szkół ponadpodstawowych to są uczniowie spoza Gorzowa. Więc tak, potwierdzam taką kwotę 
otrzymaliśmy. Do tego dostaliśmy również dofinansowanie do modernizacji stadionu 
lekkoatletycznego. To jest dofinansowanie, które pozwoli nam na wybudowanie zaplecza 
socjalnego, ponieważ cały stadion dzisiaj ma dofinansowanie rządowe jak i dofinansowanie 
Samorządu Województwa. Więc w tej chwili stadion jak byśmy skończyli to byłby 
niekompletny, brakowałoby zaplecza. Dzięki tym środkom to jest 5 mln zł dofinansowania, 
1 mln zł wkładu własnego. Więc to zaplecze będzie myślę, że tutaj bardzo potrzebne. Wczoraj 
faktycznie spotkaliśmy się w grupie samorządowców z Premierem. Spotkanie dotyczyło 
ogólnopojętej współpracy. Tak naprawdę my, jak zwykle, jako samorządowcy mocno 
ponarzekaliśmy, natomiast Premier oczywiście wyraził ogromną wolę współpracy i myślę, że 
na bieżąco technicznie będziemy już pracować nad pewnymi zmianami, bo już nie chodzi tu 
tylko o pieniądze, ale też chodzi o pewne rozwiązania legislacyjne, które są nam potrzebne. 
Więc po stronie rządu, po stronie Premiera też powstanie zespół, który będzie z nami taką 
współpracę podejmował. Myślę, że na pewno z wielką korzyścią dla miasta. 
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Radosław Wróblewski – ponowię pytanie ponieważ jest Prezydent Szymankiewicz, on miał na 
nie odpowiedzieć zgodnie ze wskazówką Prezydenta Wójcickiego. Prosiłbym o odpowiedź na 
jakim etapie jesteśmy z polityką parkingową? Wiemy, że nadzór prawny Wojewody tą uchwałę 
zakwestionował. Państwo mieliście odwoływać się w trybie właśnie sądowym. Co się z tym 
dzieje? I dorzucam jeszcze jedno pytanie. Też w trakcie właśnie prac nad polityką parkingową 
była mowa o wykonaniu analizy natężenia ruchu w komunikacji miejskiej w naszym mieście. 
Bardzo bym prosił o informację na jakim etapie jesteśmy z realizacją tejże analizy, tego 
badania? I ewentualnie kiedy będziemy mieli informację, wyniki tego badania? 
Jacek Szymankiewicz – odpowiadam na pytanie dotyczące etapu, na którym znajduje się 
postępowanie w sprawie polityki parkingowej. Faktycznie skarga została wniesiona przez 
miasto na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody. Mamy informację, że Wojewoda 
ustosunkował się w odpowiedzi na skargę do naszego stanowiska. Na dzisiaj stan jest taki, że 
sprawa została przyjęta do rozpatrywania przez Sąd Administracyjny, nie ma jeszcze terminu 
rozprawy. Odpowiadając na drugie pytanie Radnego mówiliśmy też o tym, że będziemy chcieli 
wykonać takie kompleksowe badania przy tworzeniu planów zrównoważonej mobilności 
miejski, tak zwanego SUMP i uzyskaliśmy wsparcie dla tego projektu i chcemy wykonać te 
badania w przyszłym roku. 
 
Ad.4 Informacja o udzielonych ulgach w ramach Programu oddłużeniowego dla osób 

korzystających z lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego w I półroczu 2021 r. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że informacja o udzielonych ulgach w ramach Programu 
oddłużeniowego dla osób korzystających z lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Miasta Gorzowa Wielkopolskiego w I półroczu 2021 r., została radnym dostarczona 
i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Poinformował również, że informację przyjęła do 
wiadomości Komisja Spraw Społecznych. W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji, w tym 
punkcie porządku obrad, uznaję że Rada Miasta również przyjęła informację o udzielonych 
ulgach w ramach Programu oddłużeniowego dla osób korzystających z lokali wchodzących 
w skład mieszkaniowego zasobu Miasta Gorzowa Wielkopolskiego w I półroczu 2021 r., do 
wiadomości. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.5 Informacja w sprawie potrzeb Sądu Rejonowego w zakresie wykonywania prac 

przez skazanych oraz o podmiotach, w których jest wykonywana kara 
ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że informacja w sprawie potrzeb Sądu Rejonowego w 
zakresie wykonywania prac przez skazanych oraz o podmiotach, w których jest wykonywana 
kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna, została radnym dostarczona 
i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. Poinformował również, że informację przyjęła do 
wiadomości Komisja Spraw Społecznych. W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji, w tym 
punkcie porządku obrad, uznaję że Rada Miasta również przyjęła informację w sprawie 
potrzeb Sądu Rejonowego w zakresie wykonywania prac przez skazanych oraz o podmiotach, 
w których jest wykonywana kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna, do 
wiadomości. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.6 Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gorzowie Wielkopolskim. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że informacja o stanie realizacji zadań oświatowych 
w Gorzowie Wielkopolskim, została radnym dostarczona i stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
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Radosław Wróblewski – ten materiał pokazuje właśnie jedną prawidłowość. Chcę powiedzieć 
o finansowaniu zadań oświatowych i o tym też rozmawialiśmy na Komisji Oświaty 
i Wychowania. Konstatacja jest mimo wszystko smutna, bo rzeczywiście z jednej strony 
widzimy niewielki wzrost subwencji oświatowej z roku na rok dla naszego samorządu, ale 
z drugiej strony ten wzrost subwencji oświatowej w żaden sposób nie powoduje, że 
rozwiązywane są tak naprawdę problemy finansowe Gorzowskiej Oświaty, bo tak to jest, że 
i tak i tak więcej pieniędzy musimy wydawać na oświatę, więcej dokładamy z własnego 
budżetu, subwencja oświatowa mimo jej realnego wzrostu każdego roku w żaden sposób nie 
przyczynia się do rozwiązywania problemów finansowych Gorzowskiej Oświaty. To jest ta 
smutna konstatacja. Niestety tak jest. 
Jan Kaczanowski – w związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji, w tym punkcie porządku obrad 
poinformował, że informację przyjęła do wiadomości Komisja Oświaty i Wychowania. 
Proponuję zapis, że Rada Miasta również przyjęła informację o stanie realizacji zadań 
oświatowych w Gorzowie Wielkopolskim, do wiadomości. 
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.7 Druk nr 790 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie dotacji 

udzielanych niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania 
przedszkolnego, szkołom i placówkom oświatowym prowadzonym przez osoby 
fizyczne i prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. Ponadto projekt uchwały został jednomyślnie 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów oraz Komisję Oświaty i 
Wychowania.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 790 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie dotacji udzielanych 
niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania przedszkolnego, szkołom 
i placówkom oświatowym prowadzonym przez osoby fizyczne i prawne niebędące jednostkami 
samorządu terytorialnego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie dotacji udzielanych niepublicznym 
przedszkolom, innym formom wychowania przedszkolnego, szkołom i placówkom 
oświatowym prowadzonym przez osoby fizyczne i prawne niebędące jednostkami samorządu 
terytorialnego, stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad.8 Druk nr 796 – podjęcie uchwały w sprawie Kluczowych Dyscyplin Sportu na 

terenie Miasta Gorzowa Wielkopolskiego w 2022 roku. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. Ponadto projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Kultury, Sportu i Promocji. 
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Głosowano w sprawie: 
Druk nr 796 – podjęcie uchwały w sprawie Kluczowych Dyscyplin Sportu na terenie Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego w 2022 roku.  
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie Kluczowych Dyscyplin Sportu na terenie Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego w 2022 roku, stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad.9 Druk nr 786 – podjęcie uchwały w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Miejskiego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii pod nazwą Miejskiego Programu Przeciwdziałania 
Uzależnieniom na rok 2022. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. Ponadto projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 786 – podjęcie uchwały w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Miejskiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii pod nazwą 
Miejskiego Programu Przeciwdziałania Uzależnieniom na rok 2022.  
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Miejskiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii pod nazwą Miejskiego 
Programu Przeciwdziałania Uzależnieniom na rok 2022, stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad.10 Druk nr 788 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Współpracy 

Miasta Gorzowa Wielkopolskiego z organizacjami pozarządowymi na rok 2022. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. Ponadto projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych. 
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Głosowano w sprawie: 
Druk nr 788 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego z organizacjami pozarządowymi na rok 2022. 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie uchwalenia Programu Współpracy Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego z organizacjami pozarządowymi na rok 2022, stanowi załącznik nr 14 do 
protokołu. 
 
Ad.11 Druk nr 789 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. Ponadto projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 789 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin 
pracy aptek ogólnodostępnych na terenie miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych na terenie miasta Gorzowa Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 16 do 
protokołu. 
 
Ad.12 Druk nr 787 – podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości kwoty 

stanowiącej podstawę do ustalenia wysokości dotacji na działalność Centrum 
Integracji Społecznej w Gorzowie Wielkopolskim w 2022 roku. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. Ponadto projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
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Głosowano w sprawie: 
Druk nr 787 – podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości kwoty stanowiącej podstawę 
do ustalenia wysokości dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej w Gorzowie 
Wielkopolskim w 2022 roku.  
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie ustalenia wysokości kwoty stanowiącej podstawę do ustalenia 
wysokości dotacji na działalność Centrum Integracji Społecznej w Gorzowie Wielkopolskim w 
2022 roku, stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Ad.13 Druk nr 800A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 

rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. Ponadto projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 800A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Ad.14 Druk nr 801A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 

rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. Ponadto projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 801A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 
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Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
Ad.15 Druk nr 802A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 

rok miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. Ponadto projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 802A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy 
Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (1) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2021 rok miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Ad.16 Druk nr 803A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2021-2047. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wraz z objaśnieniami ujętymi z 
załączniku nr 2 do uchwały, które stanowią uzasadnienie podjęcia zmian, został radnych 
dostarczony. Ponadto poinformował, że projekt uchwały został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 803A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2021-2047.  
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy 
Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (1) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego na lata 2021-2047, stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Ad.17 Druk nr 806 - podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem został radnych 
dostarczony i stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  
Sebastian Pieńkowski – jak co roku w październiku trafia do nas projekt uchwały z propozycją 
od Prezydenta o podniesienie lokalnych podatków. Były takie dwa lata gdzie takie projekty do 
nas nie trafiały, bo stawki zostawały na tym samym poziomie, co mnie bardzo wtedy cieszyło. 
Niestety co roku mam takie deja vu. Rozumiem z jednej strony uzasadnienie Pani Skarbnik 
tego projektu uchwały- 4,5 mln zł to są pieniądze, które do budżetu powinny wpłynąć. Jednak 
tutaj w imieniu Klubu Prawo i Sprawiedliwość chciałbym zaapelować do Radnych żeby 
przemyśleli to głosowanie, bo nie powinniśmy lokalnych podatków podnosić. Filozofia nasza 
jest taka, że powinniśmy słynąć z tego, że Gorzów na tle innych miast powinien pokazywać 
się jako miasto przyjazne mieszkańcom, słynąć z niskich podatków przynajmniej lokalnych. 
Rozumiem, że są z jednej strony potrzeby budżetowe, bo zawsze są i zawsze będą, ale 
z drugiej strony myślę, że taka polityka w dłuższym efekcie czasowym dałaby nam pewne 
profity, więcej inwestorów. Mamy duży potencjał, mamy przecież te hektary, które za chwilę 
zostaną objęte inwestycjami i te inwestycje oczywiście spowodują, że bardzo dużo tych 
podatków, mam nadzieję od nieruchomości w momencie gdy one powstaną, budynki, biura, 
fabryki, wpłyną do miasta. Proszę żeby się zastanowić. Mam nadzieję, że za chwilę Platforma 
Obywatelska nie zgłosi poprawki żeby mieć czyste sumienie i obniży minimalnie i przegłosuje 
za podwyżką jak zawsze co roku. Mam nadzieję, że w tym roku tak nie będzie. 
Anna Kozak – zaskoczę Państwa, żyjemy realnie i będziemy składać poprawkę w imieniu 
Klubu Koalicji Obywatelskiej oraz Klubu Gorzów Plus. Chcieliśmy złożyć poprawki do tej 
uchwały, ale zanim przejdę do prezentacji proponowanej poprawki chciałabym podać 
przyczynę dlaczego tak się dzieje, że musimy podwyższać podatki. Podatki związane są 
wiadomo z inflacją, a skąd się bierze tak wysoka inflacja w naszym kraju, wszyscy mamy tego 
świadomość. Produkty, które cały czas drożeją z czego to jest spowodowane. Chyba 
najbardziej działającym na wyobraźnię impulsem inflacyjnym może być długofalowy wzrost 
ceny ropy naftowej. To chyba wszyscy odczuliśmy tankując swoje auta. W dłuższej 
perspektywie jednak, wpływ na poziom inflacji ma polityka pieniężna państwa, a przede 
wszystkim jest to polityka, która jest odpowiedzialna przez Bank Centralny. I tak, kiedy wzrost 
podaży pieniądza przekracza możliwości produkcyjne gospodarki zwiększając apetyt 
konsumentów, pojawia się presja na wzrost cen. W tym celu żeby ochłodzić entuzjastyczne 
nastroje powinien zainterweniować Bank Centralny, który powinien ochłodzić politykę 
pieniężną dokonując prostego manewru, a mianowicie podwyżek stóp procentowych. 
Przypomnę, że mamy obecnie WIBOR trzy- miesięczny na poziomie 0,7, a w latach 2020, 
2019, 2018, 2017 WIBOR był na poziomie 1,7. Prezes Narodowego Banku Polskiego 
podwyższył ten wskaźnik tylko o 0,5% co niestety nie jest to dobrym jak gdyby powodem, 
ponieważ nie obniżył skłonności konsumenta do oszczędzania, ponieważ powinien zwiększyć, 
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ludzie powinni zacząć oszczędzać pieniądze, ale także powinno się ograniczyć dalsze 
inwestycje przedsiębiorców. Wiadomo, że im wyższe stopy procentowe tym trudniej jest 
dostać kredyt. Kolejnymi przyczynami związanymi ze wzrostem inflacji jest też to co robi Rząd 
PIS, a przede wszystkim niezrównoważony Budżet Państwa, czyli mamy wzrost na przykład 
subwencji oświatowej, która nie jest wystarczająca na pokrycie wszystkich wydatków 
związanych z oświatą, przeinwestowanie gospodarki, czyli wydatki rządowe przewyższają 
wpływ, nadmierna akcja kredytowa banków, szybki wzrost płac w stosunku do wydajności 
pracy. Mamy tutaj podwyżkę płacy minimalnej do 3010 złotych od nowego roku. Jeżeli chodzi 
o inflację już Milton Friedman uważał inflację za formę podatku, który można nałożyć bez 
ustawy. Czyli mamy kolejny podatek, który wyciąga z naszych kieszeni pieniądze. Przejdę do 
przedstawienia poprawki - stanowi załącznik nr 27 do protokołu. Maksymalne wpływy do 
budżetu gdybyśmy mieli maksymalnie podniesione stawki tak jak tutaj kolega powiedział to 
jest rzeczywiście kwota 45 mln zł, teraz obecnie z tytułu podatków i opłat do budżetu miasta 
mamy wpływ ok. 96 mln zł. Gdyby to były maksymalne stawki byłby to wpływ 100 mln zł, a przy 
naszej poprawce wpływ do budżetu będzie 99.000.700 złotych. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – chciałabym się ustosunkować do tej propozycji, ponieważ mamy 
świadomość tego, że z dochodów bieżących, które są finansowane z podatków mamy 
dofinansowanie w przyszłym roku wydatki, w których mamy największe deficyty. To są kwestie 
na przykład rachunków za prąd czy wypłaty wynagrodzeń dla sfery budżetowej, ale także 
pokrycia na przykład braków subwencji oświatowej. „Nowy Ład” zabiera nam z dochodów 
bieżących, dodaje nam co prawda w majątkowych co tutaj Radni już wcześniej zaznaczali ile 
wnioskowaliśmy, natomiast wydatki majątkowe nie są dla nas takie krytyczne, odnoszę 
wrażenie, bo tutaj nam niejako można tak kolokwialnie powiedzieć nie brakuje na inwestycje 
brakuje nam natomiast na wydatki bieżące, których nie mamy z czego sfinansować, ponieważ 
mogą być finansowane tylko i wyłącznie z podatków jakie wpływają do miasta. Jesteśmy pełni 
zrozumienia dla tego ruchu i rozumiemy, że te deficyty możemy zrekompensować tylko 
i wyłącznie z podatków, natomiast nie będziemy głosowali za tą uchwałą jako forma protestu 
przeciwko nieracjonalnym wydatkom, właśnie z tej puli dochodów bieżących, jakim było 
finansowanie Grand Prix. Z tego co nam wpłynie w ramach zwiększenia podatków, nad którym 
i dzisiaj procedujemy będziemy mieli wpływu około 4 mln zł, natomiast wydaliśmy 10 mln zł na 
imprezę. Jest to nasza forma protestu. Uważamy, że trzeba powiedzieć sobie jasno albo mamy 
pieniądze albo nie mamy. Jeżeli mamy to nie sięgamy do kieszeni mieszkańców, jeżeli tych 
pieniędzy nie ma to wtedy nie wydajemy ich na sprawy, które nie są absolutną koniecznością. 
Sebastian Pieńkowski – nie chcę nazywać się jasnowidzem, ale rzeczywiście co roku 
przeżywam to samo. Dzisiaj KR PO wyjdzie do mediów i powie, że dzięki niej obniżyliśmy 
podatki. Taki to jest zabieg piarowy, czyli podnosimy podatki, proponujemy z tego co Pani 
Kozak mówiła pół miliona mniej łupić mieszkańców, w związku z tym rzeczywiście KR PO 
dzisiaj obniża podatki. Brawo. Za rok rozumiem przeżyjemy to samo. Gratuluję dobrego 
samopoczucia, czystego sumienia przy głosowaniu. Jeszcze raz powtarzam Klub Prawa 
i Sprawiedliwości będzie głosował przeciw. 
Jan Kaczanowski – dla sprostowania chcę powiedzieć, że jest to projekt nie tylko Platformy 
Obywatelskiej, a też się pod tym podpisałem, to są propozycje grupy radnych. Tak dla 
sprostowania. 
Radosław Wróblewski – dziękuję że zauważył Pan, że to nie tylko Klub Radnych Koalicji 
Platformy Obywatelskiej, ale także klub Prezydenta również tutaj podpisał się pod tą inicjatywą 
i rzeczywiście różnimy się tutaj diametralnie jeśli chodzi o nasze Kluby w stosunku do Klubu 
Radnych Prawa i Sprawiedliwości. Patrzymy na miasto odpowiedzialnie, nie szafujemy 
łatwymi hasłami, dbamy o nasze miasto. A tak naprawdę to każdy z nas podejmuje decyzję. 
Zachęcam do tego żeby brać odpowiedzialność za miasto. W tej kadencji z tego co pamiętam 
głosowaliśmy już trzy budżety, Państwo tylko raz poparliście budżet i to jest wasza 
odpowiedzialność za to miasta. Zero odpowiedzialności za to miasto. Szafujecie hasłami, 
Nowy Ład itd., będziecie grabić samorządy, będziecie powodować, że będziemy żyć jak 
w PRL-u. O tym mówimy, o tym dzisiaj też mówiliśmy prosząc także o poparcie apelu, który 
przyjęły samorządy w kraju. Dlatego też absolutnie nie zgadzam się z tą retoryką, nie zgadzam 
się z tym zdaniem i zapewniam wiceprzewodniczącego Pieńkowskiego, że jeżeli trzeba będzie 
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będziemy co roku w ten sposób postępować biorąc odpowiedzialność za miasto, w którym 
żyjemy. 
Sebastian Pieńkowski – mam nadzieję, że mieszkańcy nas oglądają radny Wróblewski 
i słyszeli, że co roku będzie Pan podnosił podatki, także gratuluję. A jeśli chodzi o „Polski Ład” 
to nie wiem czy Pan słyszał Prezydent Wójcicki przed chwilą mówił chyba jak dobrze 
pamiętam, o 35 mln zł, które wpłyną do Gorzowa na kolejne inwestycje. A jeśli Pan dobrze 
poczyta to suma summarum z PIT-ów samorządy mają około 140 mld zł według mojej wiedzy, 
a mają mieć 149 mld zł. Oczywiście w różnych samorządach różnie to ma być, ale summa 
summarum będzie więcej więc na Polskim Ładzie skorzystają wszystkie samorządy i to było 
widać jak Wojewoda Lubuski wręczał olbrzymie pieniądze, których jeszcze nie było w ramach 
pierwszych 23 mld zł, które trafiają do samorządów, a w Lubuskim jest to jak dobrze pamiętam 
670 mln zł. Takich faktów za rządów PO nie przypominam sobie, bo ich nie było. 
Tomasz Rafalski – jeżeli odpowiedzialność za mieszkańców przejawia się u was poprzez 
podnoszenie im podatków i protest przeciwko obniżeniu podatków dla 18 mln. ludzi w ramach 
rządowych reform to gratulacje. A tak wracając jeszcze do tego PRL-u to jest takie pytanie do 
Prezydenta- jak się czuł w ostatnich latach w związku ze wzrostem wpływów podatkowych? 
Czy czuł się jak w PRL-u, czy w dobrze rozwijającym się kraju? Bo on tu ma najlepsze 
spostrzeżenie jeśli chodzi o to jakim Gorzów budżetem dysponuje, a jaki budżet był kiedy 
obejmował władzę w 2014 roku? Nie ma co porównywać. Wracając jeszcze do wypowiedzi 
radnej A. Kozak, bo tutaj przedstawiła taką wizję nędzy i rozpaczy w Polsce, a światowe rynki 
oraz światowi inwestorzy jeszcze chyba nie znają tej opinii, bo Polska jest uważana za 
najbardziej atrakcyjny rynek w tej chwili w Europie. Mamy najniższe bezrobocie w Europie 
i najwyższy wzrost gospodarczy. Nie mówiąc już o samej kondycji finansów publicznych, ale 
to Pani doskonale wie jako osoba zorientowana ekonomicznie. 
Jacek Wójcicki – chciałbym powiedzieć radnemu Rafalskiemu, właściwie wszystkim Państwu, 
tak zmienia się nasz budżet. W 2014 roku było to trochę ponad 500 mln zł dzisiaj to ponad 
1 mld zł. Faktycznie budżet bardzo rośnie. Rośnie przede wszystkim dlatego, że nasi 
mieszkańcy są coraz bardziej aktywni, coraz więcej ich przedsiębiorstwa przynoszą dochody, 
coraz lepiej zarabiają, na pewno też dlatego, że mamy ogromny dostęp do środków 
europejskich, do tego co dzieje się w zastrzyku, który był w postaci m. in. pieniędzy w ramach 
Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych, jak również i pieniędzy rządowych, które w ostatnim 
czasie, choćby w ramach „Polskiego Ładu”, też płyną szerokim strumieniem. Tak, miasto się 
zmienia i nie będziemy się obrażać na żadne pieniądze, na żadne wsparcie, ale zgadzam się 
również tutaj z Radnymi Koalicji Obywatelskiej i naszego klubu, że jednak musimy pewne 
koszty wspólnie ponosić, odpowiedzialność, dlatego, że przed chwilą dostałem informację- 
Lubińska Grupa Zakupowa choćby, właśnie rozstrzygnęła przetarg na energię elektryczną. 
Wzrost ceny energii elektrycznej to jest 85%. Gaz w ramach EWE energia, który nas jakby 
bezpośrednio nie dotyczy tylko gmin sąsiednich to jest wzrost o ok 80%. W tej chwili jeszcze 
czeka ta decyzja na zatwierdzenie prezesa URE. Niestety i nie chcę tu nikogo absolutnie 
obwiniać, bo sytuacja związana ze wzrostem energii jest sytuacją globalną, więc tu absolutnie 
nie mam pretensji do żadnego Rządu, bo to jest efekt działań światowej polityki. Niestety nie 
mamy na to wpływu. Niemniej jednak patrząc odpowiedzialnie na budżet musimy też mieć 
świadomość tego, że ten budżet musimy w przyszłym roku spiąć. 
Jan Kaczanowski – w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji, poinformował, że 
projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów. Panie 
i Panowie Radni otrzymali poprawki zgłoszone przez grupę radnych. Przystępujemy zatem do 
głosowania nad tymi zgłoszonymi poprawkami przez grupę radnych, następnie do głosowania 
nad uchwałą. 
 
Głosowano w sprawie: 
poprawek zgłoszonych do druku nr 806 przez grupę Radnych.  
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
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Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, 
Jacek Sterżeń, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław 
Wróblewski  
PRZECIW (4) 
Alicja Burdzińska, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Maria Surmacz  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Krzysztof Kochanowski, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Robert Surowiec  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 806 - podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości wraz z poprawką.  
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin 
Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, 
Jacek Sterżeń, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław 
Wróblewski  
PRZECIW (4) 
Alicja Burdzińska, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Maria Surmacz  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Krzysztof Kochanowski, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości, stanowi załącznik 
nr 28 do protokołu. 
 
Jan Kaczanowski – zarządzam 10 min przerwy. 
 
Po przerwie: 
Ad.18 Druk nr 807 - podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2022 

w celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. "Budowa toalety przy 
ul.Ogińskiego/Maczka". 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali i stanowi załącznik nr 29 do protokołu. Ponadto projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 807 - podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2022 w celu 
realizacji zadania inwestycyjnego pn. "Budowa toalety przy ul. Ogińskiego/Maczka”. 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, 
Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Piotr 
Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria 
Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, 
Radosław Wróblewski  
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BRAK GŁOSU (3) 
Patryk Broszko, Przemysław Granat, Oskar Serpina  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2022 w celu realizacji zadania 
inwestycyjnego pn. "Budowa toalety przy ul.Ogińskiego/Maczka", stanowi załącznik nr 30 do 
protokołu. 
 
Ad.19 Druk nr 794 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2022 

w celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Rozbudowa skateparku w parku 
Kopernika”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali i stanowi załącznik nr 31 do protokołu. Ponadto projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 794 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2022 w celu 
realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Rozbudowa skateparku w parku Kopernika”.  
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2022 w celu realizacji zadania 
inwestycyjnego pn. „Rozbudowa skateparku w parku Kopernika”, stanowi załącznik nr 32 do 
protokołu. 
 
Ad.20 Druk nr 795 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2022 

w celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Instalacja drzew solarnych 
zasilających napis I<3 Gorzów” 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali i stanowi załącznik nr 33 do protokołu.  
Alicja Burdzińska – przed chwilą przetoczyła się, moim zdaniem, ważna dyskusja na temat 
podatków i stwierdzam, że będę głosować przeciwko tej instalacji. Nie może tak być, że 
zaciągamy kredyt w tak ciężkich czasach na coś co jest działaniem piarowym. Niestety może 
to jest przypadek, ale się nie zgadzam z tym dualizmem, że jeden z klubów w Radzie Miasta 
ma prawie, właściwie jednoznaczną nazwę z tym napisem i nie może być tak, że drogą 
okrężną zostaje wprowadzona nazwa, która będzie promowała jeden z klubów tutaj obecnych 
wśród nas. Oświadczam, że będę przeciwna temu działaniu. 
Jerzy Synowiec – chciałem się dołączyć do głosu Radnej Burdzińskiej w swoim sprzeciwie, 
ponieważ uważam za rzecz absolutnie skandaliczną, że zawiązał się światowy spisek, którym 
ma promować się Klub Radnych Kocham Gorzów, na przykład Kocham Nowy Jork to jest 
hasło, które powszechnie w świecie funkcjonuje, Kocham Moskwę itd., ale to są rzeczy, które 
dla nas są niedostępne, bo tam niewiele zmienimy. Natomiast na własnym podwórku możemy 
zrobić jedną ważną rzecz, żeby słowa kocham kogoś żonę, matkę, dzieci, kochankę traktować 
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jako aluzje do Klubu Kocham Gorzów i aby zabronić absolutnie radnym używania tego słowa, 
a gdyby, któryś z radnych został schwytany na tym haniebnym zachowaniu mówieniu kocham 
kogoś to żeby jego zdjęcie umieścić na tablicy przy wejściu do sali sesyjnej specjalnie po to 
ustawionej, aby takie zachowania nie miały miejsca. 
Alicja Burdzińska – w takim bądź razie proszę podać nazwy miast, skoro tak Pan zna dobrze 
statystyki światowe, gdzie jest nazwa Kocham Nowy Jork i taki sam klub w Radzie Miasta 
z taką samą nazwą. Proszę mi podać taki precedens. 
Anna Kozak – ta uchwała to w ogóle nie dotyczy tego napisu tylko dotyczy zupełnie czegoś 
innego. Chodzi tutaj o przepis w ustawie o samorządzie gminnym, a przede wszystkim o to, 
że do wyłącznej właściwości Rady Gminy należy między innymi podejmowanie uchwał 
w sprawach majątkowych gminy przekraczających zakres zwykłego zarządu, dotyczących 
zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji i remontów o wartości przekraczającej 
granicę ustaloną corocznie przez radę gminy. Proszę czytać dokumenty. 
Tomasz Rafalski – kolejny raz rozmawiamy na ten temat i od ostatniej dyskusji wiele razy padły 
tutaj takie argumenty: po co jakieś światełka na stadionie Stali Gorzów, po co jakieś Grand 
Prix- na to nie ma pieniędzy. Bardzo się cieszę, że na tak ważne inwestycje jak napis 
z solarnymi drzewkami w Gorzowie ''I Love Gorzów'' pieniądze są, bo jak wiemy to są 
podstawowe potrzeby mieszkańców miasta. Oczywiście to jest dla nie orientujących się, 
bardzo mocna ironia. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – do kolegów z PiS-u mam tylko jedną uwagę. To wy uchwaliliście 
taką ustawę. W ustawie przyjętej w 2018 roku, która weszła w życie w 2019 roku jest napisane, 
że budżet obywatelski w miastach na prawach powiatu jest obowiązkowy, nie ma możliwości 
niezrealizowania żadnego wniosku, który wpłynął, nie ma możliwości. One muszą być 
zrealizowane. Jeżeli Prezydent tego nie zrealizuje to narusza obowiązujące prawo i wszystko 
na ten temat. Dzisiaj się zajmujemy tylko i wyłącznie przesuwaniem pieniędzy i takie są skutki, 
że jak byśmy dzisiaj nie przegłosowali tej uchwały, no to co? No właśnie, no jajco. Bo tak 
wygląda sterowanie z góry, centralnie sprawami, które dotyczą samorządu. Ta ustawa 
wyłączyła z kompetencji samorządu część budżetu.  
Jan Kaczanowski – mówiąc najprościej jak najmniej centralizacji, bo to głównie o to chodzi. 
Tomasz Rafalski – tu nie jest głosowanie przeciwko budżetowi obywatelskiemu tylko 
przeciwko temu żeby politycy, również radni, nie wykorzystywali budżetu obywatelskiego do 
politycznych spraw. I to jest tylko ta różnica. Ten sam pomysł był wcześniej, próbowano 
wprowadzić go normalną drogą przez radnych. Nie udało się, próbujemy wprowadzić przez 
tak zwanych obywateli. Czyli zwołuje się grupa, odpowiednio prowadzony jest lobbing, 
wciśnięte jest to między inne rzeczy i jest przegłosowane. Bardzo sprytnie, bardzo fajnie i duży 
cios dla generalnie niezłej idei budżetu obywatelskiego.  
Jan Kaczanowski –przypomnę, że to nie była inicjatywa ze strony radnych tylko ze strony 
mieszkańców, ale radni są także mieszkańcami, to też proponowałbym o tym nie zapomnieć. 
Sebastian Pieńkowski – rozmawialiśmy na komisji, nie wiem czy radna Bejnar-Bejnarowicz 
tam była. Uważam, że Prezydent nie łamie prawa. Prezydent rzeczywiście w ustawie ma 
napisane, że ma wykonać budżet obywatelski i go wykonuje. Składa do Rady o przesunięcie 
środków, ale Rada nie jest ubezwłasnowolniona. Rada może głosować za, przeciw i się 
wstrzymać. W związku z tym jeśli Prezydentowi nie pozwolimy dzisiaj przesunąć środków, to 
on tego nie zrealizuje. Przed chwilą, tak jak wspomniał radny Rafalski uchwaliliśmy 4 mln zł 
podwyżki podatków, a dzisiaj 10% tych pieniędzy nieracjonalnie za chwilę wydamy, bo grupa 
obywateli sobie wymyśliła nieracjonalny pomysł. W związku z tym apeluję, żeby ten bufor jakim 
jest Rada bezpieczeństwa włączył się i przegłosował przeciw. Tu nikt nie złamie prawa. 
Prezydent nie będzie miał możliwości. Chciał, ale nie może i zaoszczędzimy 400 tys. zł i to 
jest tylko to. Pani demagogia przekracza już wszelkie standardy. 
Radosław Wróblewski – przysłuchuję się tej dyskusji już po raz któryś. Nie dziwi mnie ta 
czujność rewolucyjna kolegów z Prawa i Sprawiedliwości. Jak już mówimy o szalonych 
pomysłach to proponuję taki szalony pomysł- może Państwo powołacie komisję śledczą. 
Doświadczenia bogate możecie konsultować z Posłem Macierewiczem i wtedy będziemy 
wiedzieć czy ten kocham Gorzów to tak naprawdę służy promocji jednego klubu czy nie służy 
promocji tego klubu. I na koniec dodam- aha to w ramach ironii był mój głos. 
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Piotr Wilczewski – chciałbym do słów Tomasza Rafalskiego. W 2019 roku pisałem interpelację 
w tym temacie żeby taki napis powstał, aczkolwiek nie miałem nic wspólnego z tym co tutaj 
mieszkańcy zgłosili i w ramach statystyk to powiem tylko, że w zeszłorocznej edycji budżetu 
obywatelskiego głosowało ponad 4000 osób i ponad 55% było za napisem kocham Gorzów. 
Nic nam do tego jeżeli mieszkańcy tak wybrali to musimy tylko to potwierdzić, a nie tutaj 
dyskutować czy to jest zasadne czy nie. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – powtarzałam to już rok temu, nie jestem w żaden sposób 
inicjatorem tego wniosku. Wiem kto jest wnioskodawcą, bo ostatecznie się dowiedziałam, która 
Pani to złożyła, ale ja nie jestem wnioskodawcą. To nie jest też moja koleżanka. Poza tym 

nasz klub nazywa się Kocham Gorzów, a to jest napis ''I Love Gorzów'' – „I ♡ Gorzów” tak 
będzie to wyglądało. Zadzwońcie do Pani, żeby serduszko zamieniła na godło PiS-u i wszyscy 
będą szczęśliwi. 
Krzysztof Kochanowski – tylko się chciałem dopytać, bo rzeczywiście tutaj Radny Wilczewski 
podał liczbę osób, która głosowała za tym pomysłem, ale chciałbym, żeby to wybrzmiało ile 
osób głosowało za tą inicjatywą. Czy ktoś mi udzieli z urzędników tej odpowiedzi tak już na 
100% jaka ona była? 
Jan Kaczanowski – ale kolega Piotr informował, że 4 tysiące i z tego 55% za takim 
rozwiązaniem? Tak zrozumiałem. 
Grażyna Wojciechowska – proszę o spokój. Cicho byłam cały czas, ale już tak się 
zdenerwowałam. Chciałam wam zrobić kochane koleżanki i koledzy Radni powtórkę z historii. 
Dlaczego jest serduszko, dlaczego jest ''I Love Gorzów''? Przypominam wtedy Prezydentem 
był Henryk Maciej Woźniak, który bardzo gustował, bardzo lubił wszelkiego rodzaju gadżety. 
Innym się to podobało, dlaczego? Było serduszko, były te maleńkie gadżeciki, można było 
mieszkańcom rozdawać i tam nie było żadnej polityki. Byliśmy weseli, nas było wtedy 45 
radnych, była zgoda, były różne kluby, też dużo się robiło, dużo się działo i dlatego mówię 
mamy budować, a nie rujnować. Musimy wszystko zrobić żeby nasze dzieci, wnuki kończyli 
dobre studia i wracali i obcy już widzą jak nasze miasto się pięknie rozwija, rozbudowuje. 
Słuchajcie róbmy wszystko żeby dopomóc, żeby było pięknie, a nie kłótliwie. Jeszcze nie 
zabierałam głosu, ale Prezydencie Jacku Wójcicki przepisy mówią, bo koleżanki cytowały, Pan 
też. Czy nie można tych naszych, nie chcę nikogo obrazić tak zwanych bogackich 
zainspirować, że Stary Rynek to jest serce miasta, tam jest kamera na cały świat można 
oglądać z różnych punktów, żeby każdy coś miał z tego. Teraz brawo za te wszystkie 
inwestycje. Dzisiaj dyrektorowi gratulowałam młodemu to co teraz się robi, obsługa inwestora, 
jakie pieniądze. Nie można tak namówić. Niech każdy z tych co biznes u nas chce, niech 
niewiele, niech zostawi tą swoją cząstkę tej wiedzy i tego czegoś. Skoro my z budżetówki 
nauczyciele emerytowani jesteśmy w stanie jeszcze mimo naszych żebraczych emerytur 
pomagać innym, współfinansować, to myślę, że to można rozwiązać. I tak jak było powiedziane 
to się z niczym nie kojarzyło to po prostu było. Tak samo jak były piękne bale sylwestrowe tu 
w sali sesyjnej, jak się odbywał sylwester tu właśnie na starym rynku, gdzie całe miasto się 
bawiło, a ja pilnowałam żeby nie wykorzystywać pieniędzy, czyli występowali tam potem tutaj 
grali, ale to trzeba było chcieć. A jak się chce to można cuda zdziałać. 
Alicja Burdzińska – jeszcze raz powtarzam nie mam nic przeciwko napisowi ''Kocham 
Gorzów”, „I Love Gorzów'' serduszka tylko chodzi o to, powtarzam przed chwilą przetoczyła 
się ważna dyskusja na temat podatków. To jest 0,5 mln zł z tych 4 mln zł tu już kolega 
powiedział jaki to jest procent. Apeluję o to, aby oszczędzić w tym momencie te pieniądze. 
A swoją drogą również gratuluję klubowi p. Bejnar-Bejnarowicz sprytu i inteligencji. Wszyscy 
kochamy miasto, a oni sobie zabrali to hasło dla siebie. 
Tomasz Rafalski – przyznaję rację, że pogratulować sprytu. Szkoda, że to jest też trochę tutaj 
kosztem mieszkańców, ale chciałem wrócić akurat do tego co usłyszałam w trakcie dyskusji, 
że 2000 mieszkańców Gorzowa zadecydowało o tym, że będzie napis i nam nic do tego, 
w zasadzie nie powinniśmy o tym rozmawiać. Mówią to radni i członkowie Platformy 
Obywatelskiej, która w zasadzie nie wie chyba ilu obywateli Polski głosowało na Prawo 
i Sprawiedliwość. Wydaje mi się, że nieco więcej niż 2000, a oni każdą jedną decyzję 
podważają, każdą jedną sposobność do ataku wykorzystują i w momencie kiedy my 
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rozmawiamy o pieniądzach niepotrzebnie wydanych, w mojej opinii, 500 tys. zł, oni chcą 
podnosić podatki, ale nam nic do tego w tej chwili. To naprawdę jest poniżej jakiegoś poziomu 
zrozumienia dla mnie, ale pewnie zaraz będę miał odpowiedź. 
Jerzy Sobolewski – też miałem nie zabierać głosu, ale podobnie jak moja koleżanka Grażyna 
się zdenerwowałem tym i go zabieram. Jaka piękna by była ta nasza Rada gdyby tego PiS-u 
nie było. To by było pięknie. Dlaczego im się nie podoba nazwa ''I Love Gorzów''? Bo im się 
nic nie podoba. Im się tylko podoba to co powie prezes i to jest polityka taka, która szkodzi 
samorządowi. Gdyby byli poważni, wzięliby odpowiedzialność za to miasto, to by troszeczkę 
inaczej rozmawiali. Tomek Rafalski mądry chłopak, mądry radny, ale Tomek mówisz rzeczy 
niepoważne mówiąc o tym, że nie podoba ci się ''I Love Gorzów''. To są pieniądze z budżetu 
obywatelskiego. To są pieniądze mieszkańców. Znowu się zdenerwowałem. Dobrze, że już 
dwa razy tylko może koleżanka głos zabrać, ja jeszcze mogę raz oprócz tego. Dyskutujemy 
już prawie pół godziny o rzeczy naprawdę bardzo prostej i rzeczywiście takiej, która wymaga 
zgody nas wszystkich. Jeszcze raz powtarzam to jest budżet obywatelski, o tym zadecydowali 
nasi mieszkańcy i nie róbmy z tego rzeczywiście jakiegoś, nie wiem, zamieszania. Mam 
nadzieję, że to mój ostatni głos. 
Paulina Szymotowicz – chciałabym złożyć wniosek formalny o zamknięcie tej dyskusji, 
ponieważ to poszło już zupełnie w nieodpowiednim kierunku. Już są bezsensowne argumenty 
podawane. Mamy prosty punkt, przesunięcie środków na zadanie z budżetu obywatelskiego, 
z którym nie powinniśmy dyskutować, bo taka była wola mieszkańców. 
Jan Kaczanowski – wniosek będę głosował jeśli nie będą inne zgłoszenia w tym momencie. 
Jak składała Pani wniosek to jeszcze był zgłoszony ad vocem p. Pieńkowski i radny Sterżeń, 
który jeszcze w tym punkcie nie zabierał głosu. Udzielam głosu p. Jackowi Sterżeniowi. 
Jacek Sterżeń – mam pytanie odnośnie technicznej kwestii tego napisu, który jak wczoraj 
przysłuchiwaliśmy się na komisji ma powstać już w trzecim deklarowanym przez dyrektor 
Agnieszkę Kuźbę miejscu i to miejsce teraz, na którym ma powstać napis ''I Love Gorzów'' to 
jest teren za spichlerzem, przy ulicy Fabrycznej, na Błoniach Nadwarciańskich gdzie 
dotychczas do niedawna stał statek. Wczoraj tak jak słusznie zauważył Radny Patryk Broszko 
jeśli ten napis byłby skierowany w kierunku ulicy Fabrycznej nie będzie widoczny dla 
przejeżdżających samochodami czy dla przechodzących chodnikiem i pytanie techniczne. Czy 
jest możliwość, aby ten napis, który już powstanie będzie podświetlany, czy nie mógłby być 
skierowany w kierunku Wildomu? Czyli widoczny na pewno z ul. Nadbrzeżnej. 
Sebastian Pieńkowski – bardzo dziękuję Radnej z PO, że po wypowiedzi swojego kolegi 
zgłosiła ten wniosek, bo rzeczywiście dosyć kłamstw i takich niepoważnych argumentów. Cały 
czas, jeszcze raz powtórzę dla ciebie Jurek Sobolewski, chodzi o pieniądze. Przed chwilą 
podnieśliście podatki, dzisiaj lekką ręką wydajecie pieniądze. Mówienie, że budżet obywatelski 
jest święty i że mieszkańcy zawsze mają rację od tego jest Rada żeby czasami powiedzieć 
nie. Jeżeli za chwilę będziemy mieli np. pomysł przekopu pod Wartą i stworzenia tam dyskoteki 
i 2000 obywateli stwierdzi, że to chce, to rozumiem, że wydamy pieniądze na to i będziemy się 
bawić pod Wartą, więc racjonalizm. Proszę nie kłamać, nie zarzucać nam słów, których nie 
powiedzieliśmy. Mówimy jasno i wyraźnie chodzi o pieniądze publiczne. Uważamy, że będą 
źle wydatkowane, bo to jest niepotrzebne. Mamy mnóstwo inwestycji. Podnieśliście podatki, 
a teraz 10% z tych podatków lekką ręką, bo kilku obywateli tak zdecydowało. Niestety trzeba 
czasami rozsądku i o to apelujemy, nic więcej. 
Jacek Szymankiewicz – odpowiadając na pytanie radnego Sterżenia wyjaśnię, że szukaliśmy 
miejsca na lokalizację tego napisu uwzględniając założenia w jaki sposób on miałby być 
wykorzystywany. Z naszych doświadczeń i obserwacji tego co się dzieje z takimi napisami czy 
z takimi instalacjami też w innych miastach to najczęściej jest wykorzystywany do tego żeby 
usiąść przy nim, zrobić sobie zdjęcie najczęściej z panoramą miasta. Jasne, że nie ma 
idealnego miejsca, z którego ten napis będzie widoczny, ponieważ jeżeli byłby odwrócony 
frontem powiedzmy do estakady kolejowej to z kolei jakby tłem byłby bank zdaje się i taka 
część bardzo przemysłowa Zamościa. W związku z tym zdecydowaliśmy się na to, żeby 
odwrócić ten napis tak, żeby można było uzyskać efekt panoramy miasta, tej najciekawszej, 
w naszej ocenie, części, czyli estakady, Katedry, Starego Miasta i części Nowego Miasta. 
Takie było założenie i taka lokalizacja jest też uzgodniona z wnioskodawczynią. 
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Jan Kaczanowski – w związku z brakiem dalszych zgłoszeń do dyskusji, poinformował, że 
projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz 
Komisję Budżetu i Finansów 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 795 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2022 w celu 
realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Instalacja drzew solarnych zasilających napis I<3 
Gorzów”.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Jerzy Synowiec, 
Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski  
PRZECIW (4) 
Alicja Burdzińska, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Maria Surmacz  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2022 w celu realizacji zadania 
inwestycyjnego pn. „Instalacja drzew solarnych zasilających napis I<3 Gorzów”, stanowi 
załącznik nr 34 do protokołu. 
 
Ad.21 Druk nr 797 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2022 

w celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. „TUPTUŚ – Przebudowa chodników 
na terenie miasta Gorzowa Wlkp.” 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali i stanowi załącznik nr 35 do protokołu. Ponadto projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz Komisję Budżetu i Finansów 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 797 – podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2022 w celu 
realizacji zadania inwestycyjnego pn. „TUPTUŚ – Przebudowa chodników na terenie miasta 
Gorzowa Wlkp.”.  
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2022 w celu realizacji zadania 
inwestycyjnego pn. „TUPTUŚ – Przebudowa chodników na terenie miasta Gorzowa Wlkp.”, 
stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
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Ad.22 Druk nr 798 - podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2022 
w celu realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Renowacja fontanny na Starym 
Rynku”. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali i stanowi załącznik nr 37 do protokołu. Ponadto projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz Komisję Budżetu i Finansów 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 798 - podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2022 w celu 
realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Renowacja fontanny na Starym Rynku”.  
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na rok 2022 w celu realizacji zadania 
inwestycyjnego pn. „Renowacja fontanny na Starym Rynku”, stanowi załącznik nr 38 do 
protokołu. 
 
Ad.23 Druk nr 799 – podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki 

procentowej opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w 
wyniku jej podziału. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali i stanowi załącznik nr 39 do protokołu. Ponadto projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz Komisję Budżetu i Finansów 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 799 – podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty 
adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w wyniku jej podziału.  
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej z 
tytułu wzrostu wartości nieruchomości w wyniku jej podziału, stanowi załącznik nr 40 do 
protokołu. 
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Ad.24 Druk nr 791 – podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat na 2022 rok 
za usuwanie i przechowywanie pojazdów na parkingu strzeżonym oraz kosztów 
powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali i stanowi załącznik nr 41 do protokołu. Ponadto projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz Komisję Budżetu i Finansów 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 791 – podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat na 2022 rok za usuwanie 
i przechowywanie pojazdów na parkingu strzeżonym oraz kosztów powstałych w razie 
odstąpienia od usunięcia pojazdu.  
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Robert Surowiec 
 
Podjęta uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat na 2022 rok za usuwanie i 
przechowywanie pojazdów na parkingu strzeżonym oraz kosztów powstałych w razie 
odstąpienia od usunięcia pojazdu, stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 
 
Ad.25 Druk nr 804 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie: zatwierdzenia 

wniosku Prezydenta Miasta Gorzowa Wielkopolskiego o udzielenie wsparcia ze 
środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie 
objęcia udziałów w Spółce Gorzowskie Towarzystwo Budownictwa Społecznego 
Sp. z o.o. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali i stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 
Alicja Burdzińska – chciałam stwierdzić, że gdyby ten wniosek był składany do Unii 
Europejskiej prawdopodobnie by nie przeszedł, ponieważ Ministerstwa Rozwoju, Pracy 
i Technologii już nie ma. Jest Ministerstwo Rozwoju i Technologii. Od wczoraj nowym 
Ministrem jest Piotr Nowak, także jest błąd w adresie i należy to poprawić. 
Jan Kaczanowski – na pewno będzie poprawiony, bo przecież wczoraj była zmiana. 
Alicja Burdzińska – od momentu zmian kiedy przestał z nami współpracować pan Gowin, także 
to już jest kilka miesięcy. 
Jan Kaczanowski – w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń w dyskusji, poinformował, że 
projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 804 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie: zatwierdzenia wniosku 
Prezydenta Miasta Gorzowa Wielkopolskiego o udzielenie wsparcia ze środków Rządowego 
Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w Spółce Gorzowskie 
Towarzystwo Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
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Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie: zatwierdzenia wniosku Prezydenta Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego o udzielenie wsparcia ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 
Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w Spółce Gorzowskie Towarzystwo 
Budownictwa Społecznego Sp. z o.o., stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 
 
Ad.26 Druk nr 792 – podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku Nadleśniczego 

Nadleśnictwa Kłodawa o uznanie lasów za lasy ochronne. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali i stanowi załącznik nr 45 do protokołu. Ponadto projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 792 – podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku Nadleśniczego 
Nadleśnictwa Kłodawa o uznanie lasów za lasy ochronne. 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie: zaopiniowania wniosku Nadleśniczego Nadleśnictwa Kłodawa o 
uznanie lasów za lasy ochronne, stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 
 
Ad.27 Druk nr 793 - podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego w rejonie 
ulic: Wał Okrężny, Grobla i Zielona. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wszyscy radni 
otrzymali i stanowi załącznik nr 47 do protokołu. Ponadto projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. Pragnę poinformować, że do tej uchwały 
zostały wniesione 2 uwagi, które zostały przegłosowane na wczorajszej Komisji Gospodarki i 
Rozwoju zgodnie ze sposobem rozpatrzenia przez Prezydenta Miasta. Przypominam, że 
Prezydent Miasta nie przychylił się do wniesionych uwag. Przystępujemy do głosowania uwag 
zgodnie ze sposobem rozpatrzenia przez Prezydenta Miasta, następnie przystąpimy do 
głosowania nad uchwałą. 
 
Głosowano w sprawie: 
rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwagi nr 1 zgłoszonej do wyłożonego do publicznego 
wglądu projektu planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego 
w rejonie ulic: Wał Okrężny, Grobla i Zielona.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Robert Surowiec  
 
Głosowano w sprawie: 
rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwagi nr 2 zgłoszonej do wyłożonego do publicznego 
wglądu projektu planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego 
w rejonie ulic: Wał Okrężny, Grobla i Zielona.  
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Robert Surowiec  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 793 - podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego w rejonie ulic: Wał Okrężny, Grobla i 
Zielona.  
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie: uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego w rejonie ulic: Wał Okrężny, Grobla 
i Zielona, stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 
 
Ad.28 Druk nr 805 – podjęcie uchwały w sprawie przyznania Odznaki Honorowej Miasta 

Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali wraz 
z protokołem nr 3 ze spotkania zespołu ds. oceny merytorycznej wniosków o przyznanie 
Odznaki Honorowej Miasta Gorzowa Wlkp. z dnia 20 października 2021 roku, który stanowi 
załącznik nr 49 do protokołu. Ponadto projekt został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję 
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Oświaty i Wychowania. Dzisiaj procedujemy trzy wnioski, były zgłoszone cztery, ale Komisja 
jednego z wniosków nie rozpatrywała. Miała takie prawo, potrzebuje czasu żeby się 
zastanowić. Wszystko po to, żeby błędu nie zrobić. Jeśli ktoś miałby błąd zrobić to lepiej, 
według mnie, zastanowić się. Komisja tak postanowiła i w związku z tym pozostałe wnioski 
Komisji Oświaty i Wychowania zaopiniowała pozytywnie, a dotyczą one następujących osób: 
Ryszard Kućko, Barbara Latoszek i Marzena Szumlańska-Śron. Czy są jakieś uwagi? Czy 
Państwo sobie życzą żeby każdy z tych wniosków głosować oddzielnie? Rozumiem, że 
głosujemy ad block tak?   
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 805 – podjęcie uchwały w sprawie przyznania Odznaki Honorowej Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert 
Madej, Tomasz Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Robert Surowiec  
 
Podjęta uchwała w sprawie: przyznania Odznaki Honorowej Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, 
stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 
 
Ad.29 Informacja o stanie realizacji inwestycji miejskich na dzień 30.09.2021 roku. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że informację o stanie realizacji inwestycji miejskich na 
dzień 30 09 2021 r. wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 51 do protokołu. W związku 
z brakiem chętnych do dyskusji w tym punkcie porządku obrad proponuję zapis, że Rada 
Miasta przyjęła informację o stanie realizacji inwestycji miejskich na dzień 30 czerwca 2021 r. 
do wiadomości.  
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.30 Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że informację o złożonych oświadczeniach majątkowych 
wszyscy radni otrzymali i stanowią załącznik nr 52 do protokołu. W związku z brakiem chętnych 
do dyskusji w tym punkcie porządku obrad proponuję zapis, że Rada Miasta przyjęła 
informację złożonych oświadczeniach majątkowych do wiadomości.  
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.31 Informacja o stanie realizacji uchwał. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że informację o stanie realizacji uchwał wszyscy radni 
otrzymali i stanowi załącznik nr 53 do protokołu. W związku z brakiem chętnych do dyskusji 
w tym punkcie porządku obrad proponuję zapis, że Rada Miasta przyjęła informację o stanie 
realizacji uchwał do wiadomości.  
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
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Ad.32 Przyjęcie protokołu z: XLII sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – pyta, czy radni mają uwagi lub pytania do protokołu z XLII sesji Rady 
Miasta. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcia protokołu z: XLII sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, 
Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Piotr Paluch, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy 
Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski, Grażyna Wojciechowska, Radosław Wróblewski 
BRAK GŁOSU (1) 
Patryk Broszko  
NIEOBECNI (2) 
Robert Anacki, Robert Surowiec  
 
Ad.33 Sprawy różne, wolne wnioski. 
 
Alicja Burdzińska – mój klub, nasi radni złożyli się z naszego funduszu dla radnych na remont 
ulicy Krańcowej oraz ulicy Chabrowej. Zaczął się remont, została zerwana nawierzchnia i od 
kilku dni, w sumie chyba już tygodnia przeszło, nic się nie dzieje. Mam zapytanie od 
mieszkańców, czy ten remont ma przewidziany termin i jaki jest zakres tego remontu? 
Mieszkańcy martwią się, że podjazdy są zdewastowane i jak długo będziemy czekać na, 
dalszą procedurę remontową? Czy remont się zaczął i skończy się na wiosnę? W tej chwili 
droga już jest ubita, wybite dziury. Proszę o odpowiedź jaki jest plan remontów ulic na 
Janicach. 
Grażyna Wojciechowska – z różnych informacji wynika, że w piątek 5 listopada w naszym 
mieście w Zespole Szkół Gastronomicznych ma być Minister Edukacji. Kto i na jakich 
zasadach będzie uczestniczył w tym spotkaniu? Czy to jest prawda czy to jest fałsz? Kto go 
zaprosił co i jak? Panie Prezydencie, wszyscy Prezydenci i cały konwent Prezydenta 
chciałabym pogratulować, zresztą nie wiem czy jest jeszcze Pani Marta Liberkowska? Pani 
Marto, bo ja teraz poruszam te wspaniałe wykłady, które odbyły się w poniedziałek o godzinie 
17.00 w Bibliotece Wojewódzkiej i Miejskiej gdzie gościliśmy prawnuka Maxa Bahra. Jest 
przygotowana piękna wystawa przez Poczdam. Archiwum krajowe Brandenburgii. Tyle gości 
było, tak było to przepięknie przygotowane. Jest tak potężna informacja i było do mnie pytanie 
i słuchajcie nie wiem czy się minęłam z prawdą czy nie- gdzie jest popiersie Maxa Bahra, które 
było postawione w holu naszej pływalni? Powiedziałam, bo byłam na otwarciu i teraz na tenisa 
stołowego chodzę z boku, ale myślę, że chyba stoi w tym samym miejscu. Obiecałam, że jak 
następnym razem będą, a będą, to że poproszę władze miasta żeby tym naukowcom, 
profesorom z Poczdamu, Brandenburgii i z naszego tutaj sąsiedztwa Frankfurtu zrobić taką 
małą wycieczkę. Powiedziałam, że Gorzów jest tak jak Rzym przepięknym miastem siedmiu 
wzgórz i żeby zobaczyli co się zmieniło, ale wracając to jest tak edukacyjny materiał. Jeśli 
będą pytania to p. Marta uzupełni, bo jest też pokazane o tym, że zarówno ten cudowny Max 
Bahr, który kochał ludzi, swoich pracowników zabezpieczył bardzo dużo tych wszystkich spraw 
socjalnych i w tym samym czasie teraz Dom Pomocy Społecznej nr 1 na Podmiejskiej Bocznej 
od już kilku lat ma drugą taką postać Marię Juchacz, która była też tą pierwszą kobietą, która 
pomagała tym wszystkim sprawom socjalnym. Żeby te nasze kontakty tu nie chodzi o nie 
wiadomo jakie środki finansowe, ale uważam, że to powinno być wyeksponowane. Następna 
sprawa to chciałam bardzo serdecznie w imieniu mieszkańców naszego miasta podziękować 
Prezydent Małgorzacie Domagała i jej służbom dla Wydziału Spraw Społecznych, dyrekcji, 
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wszystkim pracownikom i Gorzowskiej Radzie Seniora. Uczestniczyliśmy razem 
z Przewodniczącym w wielu tych imprezach. To co się działo i tyle ludzi ile było, prośba żeby 
dla tej grupy seniorów, która jest u nas, czy w skład wchodzi 34000 mieszkańców, chociaż raz 
w miesiącu takie w bibliotece zabezpieczać wykłady przez fachowców- problemy ze zdrowiem, 
demencją, lękami, tymi stresami, jak również o tym jak się zdrowo żywić i te niezwykłe sprawy 
związane ze zdrowiem- to jest bardzo ważne. Razem z Przewodniczącym Kaczanowskim 
uczestniczyliśmy w podsumowaniu „Ocalić od zapomnienia”, gdzie nie było Prezydent, ale 
pozwolę, jest Pani młodsza ode mnie, więc proszę podejść. Nie zdążyła Pani wrócić. Proszę 
zwrócić uwagę jak pięknie nasi seniorzy, własnoręcznie, artyzm i słuchajcie jakie to jest piękne. 
To jest podziękowanie w imieniu Pionierów Dzieci Wojny oraz Seniorów Gorzowa 
Wielkopolskiego p. Małgorzaty Domagały Wiceprezydent Miasta Gorzowa Wielkopolskiego- 
składamy serdeczne podziękowania za pomoc i ludzką życzliwość przy organizacji 
corocznego spotkania seniorów Miasta Gorzowa Wielkopolskiego w miejscowości Długie 
w myśl idei ocalić od zapomnienia. Tyle jesteśmy warci ile dajemy siebie innym. Podpisane 
przez prezesa Stowarzyszenia Pomocy Bliźniemu im. Brata Krystyna Pana Augustyna 
Wiernickiego i przeze mnie jako przez Fundację Czysta Woda. Zobaczcie jakie to jest piękne. 
Pani Prezydent, proszę zobaczyć. Słuchajcie i to jest takie ważne. Tu nie trzeba pieniędzy, tu 
trzeba swoje serce, żeby powiedzieć dziękuję, bo tym ludziom naprawdę po tej pandemii to 
wszystko się należało. Takie podziękowania otrzymał Prezydent, Przewodniczący Rady 
Miasta Jan Kaczanowski, jak również p. Wiernicki i inne podziękowania ci co troszeczkę mniej 
wspomagali. 
Zdzisław Plis – Dyrektor Wydziału Dróg – chciałem udzielić informacji p. Burdzińskiej w ramach 
środków, które były przeznaczone na realizację zadań na Osiedlu Janice. Wykonano 
dokumentację projektową na przebudowę ulicy Chabrowej, przebudowę ulicy Kłosowej oraz 
przebudowę ulicy Żniwnej w zakresie chodnika. W przetargu zgłosiła się tylko jedna firma, 
która realizuje nam przebudowę ulicy Krańcowej. Natomiast jeśli chodzi o przebudowę ulicy 
Chabrowej nie zgłosiła się żadna firma. W tej chwili prowadzimy rozmowy, bo lista 
wykonawców jest bardzo ograniczona, nie mamy wykonawców. W tej chwili prowadzimy 
rozmowy właściwie pośredniczymy między podwykonawcami, a wykonawcami, którzy by 
ewentualnie prace na ulicy Chabrowej wzięli. Na dzień dzisiejszy jeszcze nie zakończyliśmy 
tych rozmów, nie ma chętnych. Jeśli uda nam się załatwić podwykonawców na ulicę Chabrową 
to wtedy będzie realizowana. Natomiast jeśli chodzi o ulicę Krańcową termin realizacji- 30 
listopada, natomiast mieszkańcy z wjazdami czy z wyjazdami zawsze mieli problemy i przy 
każdej inwestycji są takie problemy. Myślę, że one są, powinny być i są rozwiązywane 
indywidualnie. Być może znajdzie się jakaś osoba niezadowolona. Natomiast termin realizacji 
powtarzam jeszcze raz jest 30 listopada. Natomiast z tego co deklaruje wykonawca będzie to 
zrealizowane wcześniej. 
 
Ad. 32. Zakończenie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta – Jan Kaczanowski 
zamyka obrady XLI sesji Rady Miasta dziękując radnym za udział. 
 
 

Przewodniczący Rady Miasta 
( - ) 

Jan Kaczanowski 
 

Przygotowały: 
Barbara Szkudlarek 
Małgorzata Matuszek 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


